
Letna seja občinskega sveta ZS Grosuplje
V ponedeljek, 25. januarja 1988, je v

prostorih Družbenega doma v Grosupl-
jem potekala letna seja Občinskega sveta
ZS Grosuplje. Poleg 22 članov Občinske-
ga sveta ZS so seji prisostvovali tudi pred-
sedniki oziroma njihovi namestniki iz 35
OOZS in predsedniki svetov, odborov in
komisij pn Občinskem svetu ZS. Scje sta
se udeležila tudi sekretar Republiškega
sveta ZS, tov. Franc Hribar, in predsednik
Medobčinskega sveta zveze sindikatov,
tov. Brane Pintar Navzoči so bili tudi
predstavniki družbenopoliličnih organi-
zacij občine Grosuplje ter predstavnik Iz-
vrSnega sveta SO Grosuplje.

Predsednik Občinskega sveta ZS, tov.
Jože Perko, je v svojem uvodu k poročilu
o delu Občinskega sveta ZS v letu 1987
ter programu dela občinske organizacije
ZS v letu 1988 izpostavil nekatere najpo-
mcmbnejše aktivnosti. s katerimi se je
ukvarjala občinska organizacija ZS in s
katerimi se bodo sindikalni aktivisti sreče-
vali tudi v letu 1988.

Zaostrena gospodarska situacija v zad-
njem obdobju se močno odraža v poslo-
vanju organizacij združenega dela v naži
občini. Pogoji gospodarjenja, o čemer v
sindikatih največ razpravljamo, so se v le-
tu 1987 tako zaostrili, da je vse več orga-
nizacij združenega dela, ki poslujejo z
motnjami oziroma izgubami. Prihaja do
organizacijskih spremcmb (ukinjanja
TOZD, drugačna organiziranost OZD).

Aktivnost OOZS je bila prvenstveno
usmcrjena v obravnavo družbenoeko-
nomskega položaja delavcev. Po progra-
mu dcla Občinskega sveta ZS so sc okrepi-
li stiki z OOZS tako, da so člani
Predsedstva Občinskega svela ZS večkrat
prisolni na sejah OOZS. Kjer je bilo po-
trebno, se jc prcdstavnik Občinskega sveta
ZS udelcžii tudi seje delavskega sveta.

Značilnost občine Grosuplje je veliko
Stevilo obratov, katerih sedež matične DO
je izven občine. Delavci v teh obratih so
vse preveč odmaknjeni od dogajanja v
občini, po drugi strani pa Vudi občina ve o
dogajanjih v obratih premalo, kar masik-
daj povzroča velike težave. Občinski svet
ZS tako že nekaj časa zahleva, da se v po-
ročilih o poslovanju organizacij združene-
ga dela, katera obravnava zbor združene-
ga dela, več pozornosti nameni tudi
obratom.

V letu 1987 je zaživelo delo službe
pravnc pomoči, pri čemer se opaža, da se

na pravno pomoč obfaiajo tudi občani z
vprašanji, ki ne izvirajo iz delovnega
razmerja.

Občinski svet ZS posveča vcliko po-
zornosti dclovanju delegatov in delegacij
y DPS in SIS, vendar ob lem ugolavlja, da
je ob pogojih interventnih ukrepov med
delegati vse več apatije, kar se kaže tako v
slabi udeležbi na sejah skupščin kot tudi v
zelo redkih razpravah.

V raz.pravi je sodelovalo več članov sve-
ta in gostje. Tov. Rado Peirovič iz obrata
UNIS Elkos je opisal situacijo v svojem
kolektivu in opozoril. da so sindikalni
aktivisti zelo težkem položaju ker morajo
zasiopati zahteve delavcev in o tem ob-
veščati tudi Občinski svet, medtem ko je
delavski svet sprejel sklep, da informacije
lahko daje samo vodstvo DO.

Predsednik Komiteja za družbeno pla-
niranje in gospodarstvo, tov. Miro Pavič je
prisottie seznanil z nekaterimi ugotovit-
vami izvršnega sveta in oceno o poslovan-
ju organizacij združenega dela v letu 1987.
Opozoril je na nedoseganje resolucijskih
usmeritev. Zmanjšuje se obseg proizvodn-
je, padadelež akumulacije v dohodku, po-
javljajo se odstopanja v osebni porabi. De-
lovne organizacije, ki so se v preteklosti
srečevale z težavami, niso uspele sanirati
stanja. SlabŠa se položaj v gradbeništvu in
ludi v organizacijah tekstilne in kovinsko
predelovalne industrije. Intervemni ukre-
pi so prizadeli vse naše OZD predvsem
Miiadi cenovnega udara na podlagi suro-
vin in energije. Izvršni svet tudi sam po-
greša več podatkov o poslovanju v disloci-
ranih obratih.

Tov. Ranko Krašič je orisal položaj
gradbeništva ter pri tem menil, da se kljub
opozorilom gradbenih delavcev v resolu-
ciji za leto 1988 nedoslednosti. ki sograd-
beništvo pripeljale v tako težak položaj,
nadaljujejo. Delavci ne zaupajo, da se bo-
do redki pozitivni ukrepi iz resolucije
uresničili, saj sc tudi do sedaj niso. Prav za-
to vlada med delavci negotovost in ostaja
občutek zatišja pred viharjem.

Tov. Alibegovič je opozoril na razmere
v DO Iskra Zmaj. Delavci še vedno niso
zadovoljni z nekaterimi internimi rešit-
vami na področju poslovanja med
TOZD.

Prcdsednik OK SZDL, tov. Janez
Koščak, je v razpravi izpostavil nekatere
bistvene naloge, ki so aktualne za delo
vseh DPO v tem trenutku. Predscdnike

OOZS je pozval, da se vključijo tako v
aktivnosti v zvezi z volitvami nosilnih
funkcij v DPS in SIS kot tudi v tazprave o
ustavnih amandmajih.

Sekretar RS ZSS, tov. Franc Hribar, je
v svoji razpravi opozoril predvsem na
sledeče:

— vprašanja, o katerih smo govorili
pred leti, so še vedno aktualna — tudi za-
radi adtninistrativnih ukrepov;

— aktivnost sindikata je bila prisotna
na vseh področjih in lahko rečemo, da bi
bile razmere veliko slabše, & ne bi pra-
vočasno opozarjali na posamezne nepra-
vilnosti;

— razvojsamoupravljanjanebomož-
no graditi na revščini, ampak samo na d o
bri ekonomski osnovi;

— cenovniudarigredovbremedelav-
ccv zlasti tam, kjer se ne dosega nivoja v
osebnem standardu; voditi bo potrebno
testriktivno politiko, trino obnaSanje pa
bo potrebno tudi znotraj skupne in sploš-
ne porabe;

— vobčinahjepotrebnosprejetipro-
gram v zvezi s prikvalifikacijo ozir. pre-
razporeditvijo delavcev;

— sindikati bodo morali biti še bolj
agresivni ter preko delegatov v zboru
združenega dela agresivneje zastopati in-
terese delavcev.

Pojasnil je tudi stalište slovenskih sin-
dikatov ob sprejemanju zvezne resolucije.
V Republiškem svetu Zveze sindikatov je
bilo podprto stališče, da se mora skupna
poraba zmanjšati, saj se ocenjuje, da je s
tako oblikovano resolucijo OZD dan do-
vo!j velik maneverski prostor 7.a poslovne
odločitve. Velikokrat se obnašamo kot
država v državi (SIS in državna uprava),
zato je nujno potrebno preveriti vse vrste
porabe in zahteve pp novih pravicah. Po-
trebno bo racionalno obnašanje tako upo-
rabnikov kot tudi izvajalcev. Izenačiti bo
potrebno osnovne pravice, predvsetn to
velja za zdravstvo, ter ugotavljati vzroke
za posamezna odstopanja. V teh razmerah
se bp potrebno odpovedati tudi posamez-
nim investiciiam, ki niso nujno potrebne.

Sekretar RS ZSS jc navzoče seznanil
tudi z osnutkom stavkovnih pravil, katere
je Republiški svet ZS dal v javno obrav-
navo vsem OOZS. Pravila bodo v obrav-
navi do marca, ko naj bi jih dokončno
sprejeli. Pristop slovenskih sindikatov, da
mora biti sindikat vedno na čelu in da mo-
ra po potrebi voditi tudi štrajke po vnaprej

dogovorjenih pravilih, pomeni neke vrste
zgodovinsko prelomnico v delovanju sin-
dikata. Za pravila se zanimajo tudi v osta-
lih republikah, tako da obstaja realna oce-
na, da bo možno podobna stavkovna
pravila sprejeti tudi v zveznih sindikatih.

Po sprejetem programu delovanja Ob-
činskega sveta ZS v letu 1988 bo pozor-
nost v tem obdobju usmerjena predvsem v
razreševanje naslednjih vprašanj:

1. družbenoekonomski položaj delav-
cev v občini Grosuplje in v zvezi s tem po-
vezana socialna problematika, položaj
družbenih dejavnosti, uresničevanje zdrav-
stvenega varstva in zagotavljanje življenj-
skih in delovnih razmer;

2. dopolnjevanje ustave in vodenje
razprav o predlaganih amandmajih;

3. spreminjanje samoupravne organi-
ziranosii SIS h prilagajanje posameznih
programov danim možnostim;

4. problematika varstva pri delii, ino-
vativne dejavnosti, tehnološke posodobit-
ve in prestrukturiranja gospodarstva;

5. uresni&vanjc programa za zman-
jšanje inflacije in obravnava vseh aktov, ki
urejajo družbenoekonomski položaj delav-
cev;

6. nadaljevanje, dela službe pravne
pomoči in ocena zagotavljanja pravne
pomoči v okviru DPS;

7. problematika kmetijstva in preskrbe
ter razvoj drobnega gospodarstva in obrti;

8. proizvodno tekmovanje delavcev.
Poleg teh bistvenih vprašanj bo Občin-

ski svet ZS program dela sproti dopolnje-
val s programom dela Republiškega sveta
ZS kot ludi ostalih družbenopolititnih or-
ganizacij občine Grosuplje.

Občinski svet ZS bo tudi v letu 1988
nadaljeval z že utečenitni oblikami sreče-

vanja delavcev. Tako se bodo delavci
občine lahko srečali ob praznovanju 1,
maja na Polževem, kot tudi na letnih in
zimskih športnih igrah.

Po sprejemu poročila in programa dela
za leto 1988 so člani Občinskega sveta ZS
zaradi odhoda dosedanjega sekretaija tov.

Franca Štibernika na novo delovno dolž-
nost, izvolili novo vodstvo Obftnskega
sveta ZS Grosuplje.

Za sekretarja Občinskega sveta ZS, ki
svojo funkcijo opravlja poklicno, je bil iz-
voljen tov. Jože Perko, za predsednika
Občinskega sveta ZS pa tov. Franc
Stiberaik.


